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Protokół Nr XLII/23 
z XLII Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 25 maja 2023 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1000 
Zakończenie posiedzenia       - godz. 1340 
Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 22 
 
 
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 
 Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył XLII Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał wszystkich zebranych na sesji: radnych, gości 
i pracowników Starostwa. W sesji uczestniczyło 22 radnych, co wobec 25 osobowego składu 
Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności 
radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista obecności pracowników starostwa i gości 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Radni, którzy usprawiedliwili swoją nieobecność: 
- Joanna Michalska-Reda, 
- Grzegorz Drozdowski, 
- Ewa Dutka. 
 Pan Przewodniczący odczytał skróconą informację o ochronie danych osobowych, 
przypominając, iż administratorem danych osobowych jest Starosta Olsztyński (Pl. Bema 5, 
10-516 Olsztyn). Poinformował, że dane osobowe przetwarzane są w celu niezbędności takiego 
działania do wykonania zadania realizowanego w interesie publicznym lub w ramach 
sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi (art. 6 ust. 1 lit. e RODO), 
w związku z realizacją zasady dostępu do informacji publicznej - poprzez utrwalanie 
i transmitowanie obrad Rady Powiatu w Olsztynie. W trakcie przetwarzania danych osobowych 
przysługuje prawo dostępu do swoich danych osobowych. W związku z przetwarzaniem 
danych osobowych, w przypadku powzięcia informacji o nieprawidłowym przetwarzaniu tych 
danych, osoby, których dane są przetwarzane mają prawo do wniesienia skargi do organu 
nadzorczego – Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych. Nagrania z transmisji 
udostępniane są w: Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Powiatu 
Olsztyńskiego. Znajdujące się na nagraniach dane osobowe przetwarzane są zgodnie 
z obowiązującymi przepisami prawa, a następnie archiwizowane, zgodnie z jednolitym 
rzeczowym wykazem akt organów powiatu i starostw powiatowych. Szczegółowe informacje 
na ten temat są zawarte w klauzuli informacyjnej: w Biuletynie Informacji Publicznej, 
na stronie internetowej Powiatu oraz przed wejściem do sali obrad. 

 Pan Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęły poprawki, co do treści protokołu 
z XL Sesji Rady Powiatu z dnia 28 lutego 2023 r. i zgodnie z § 24 ust. 1 Statutu Powiatu 
protokół został zatwierdzony. 

Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym radnym jest przesyłany 
porządek obrad, który nie podlega głosowaniu (stanowi on załącznik nr 3 do protokołu). 
Zmiany do przesłanego porządku obrad, zgodnie z art. 15 ust. 2 ww. ustawy wprowadzić może 
Rada Powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, co w wypadku Rady 
Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów. Porządek obrad został przesłany mailowo wraz 
z materiałami na sesję.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku obrad? 
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Nie zgłoszono propozycji zmian w porządku obrad.  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu w roku 2022. 
3. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie za rok 2022 oraz  

wykaz potrzeb z zakresu pomocy społecznej i systemu pieczy zastępczej na rok 2023. 
4. Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Olsztyńskiego za rok 2022.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Realizacja budżetu Powiatu 

- podjęcie uchwały (druk nr 305). 
8. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023-2037 

- podjęcie uchwały (druk nr 306). 
9. Wyrażenie zgody na przyjęcie zadań z zakresu administracji rządowej związanych 

z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej 
- podjęcie uchwały (druk nr 307). 

10. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego 
- podjęcie uchwał (druk nr 308, druk nr 309, druk nr 310). 

11. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego  
- podjęcie uchwały (druk nr 311). 

12. Przyjęcie stanowiska w sprawie wyboru zachodniego korytarza obwodnicy Olsztyna 
i Dywit. 

13. Sprawy różne i wolne wnioski. 
14. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
Pkt 2. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu w roku 2022. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił panią Teresę Parys - Państwowego Inspektora 
Sanitarnego / Dyrektora Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Olsztynie 
o przedstawienie informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu w roku 2022. 
 Pani Teresa Parys przedstawiła informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego 
Powiatu w roku 2022 (stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie informacji o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu w roku 2022? 
 Pan Andrzej Abako podziękował w imieniu samorządu olsztyńskiego całej służbie 
sanitarnej za to, co jest robione na rzecz bezpieczeństwa w powiecie olsztyńskim. Pan 
Starostwa wspomniał o trudnej pracy związanej z sytuacją wynikającą z pandemii - choroby 
Covid-19, a także o pracy, która wynika ze wzmożonej akcji migracyjnej jaka ma teraz miejsce 
w kraju. Pan Starosta podziękował pani Dyrektor, a także całemu zespołowi za współpracę. 
 Pani Teresa Parys w imieniu swoim i swoich pracowników podziękowała 
za współpracę przy realizacji licznych zadań jakie są podejmowane.  

Pani Anna Klewiado zasugerowała, by rozważyć objęcie profilaktyką raka szyjki 
macicy również klasy 7-8 szkoły podstawowej.  

Pan Marian Piwcewicz zadał pytanie odnośnie bakterii mającej związek 
z przygotowaniem ciepłej wody użytkowej i przeprowadzanych w związku z tym kontroli. 
Drugie pytanie radnego dotyczyło  wodociągów gminnych, poboru wody użytkowej. Pan 
Piwcewicz zapytał, czy są kontrole systemowe w gminach wody użytkowej? Czy były 
przypadki w gminach, że było skażenie wody i trzeba było wodociągi „płukać”? Trzecie pytanie 
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radnego dotyczyło stołówek w domach pomocy, w domach dziecka. Radny zapytał o kontrolę 
jakości żywności, warunków higienicznych przygotowania posiłków. Pan Piwcewicz nawiązał 
do firm, które oferują catering. Radny zapytał, czy są przeprowadzane kontrole systemowe, czy 
stwierdzono podczas kontroli nieprawidłowości? 

Pani Teresa Parys odpowiadając na sugestię radnej powiedziała, że jeżeli chodzi 
o wirusa HPV to program szczepień będzie realizowany w Polsce od dnia 1 czerwca do marca 
2024. Trzeba pamiętać o tym, że zaszczepić można przede wszystkim dziewczynki, ale też 
i chłopców. Szczepienie musi odbyć się przed pierwszą inicjacją seksualną. Aktualnie nie są 
jeszcze znane szczegóły programu, czyli np. określenie grup, do których program będzie 
kierowany. To zależy od wytycznych GIS-u, czyli tego, co wskaże GIS. Pani Dyrektor 
powiedziała, że w roku 2022 program ten był realizowany w szkole średniej, a w latach 
wcześniejszych programem obejmowane były również klasy 8 (wtedy istniały jeszcze 
gimnazja).  

Odpowiadając na pytania radnego Piwcewicza pani Parys powiedziała, że zawsze 
placówka odpowiada za ciepłą wodę w sieciach placówek. To placówka musi porozumieć się 
z producentem wody. Odnosząc się do wodociągów (których jest 113) pani dyrektor 
powiedziała, że w tych wodociągach nie tylko jest oceniana jakość wody, ale także oceniana 
jest cała infrastruktura tam, gdzie odbywa się produkcja, bo woda pobierana jest nie tylko z 
sieci, ale również pobierana jest woda surowa, woda czysta (cały proces od momentu pobrania 
ze studni, po poszczególne etapy). Zawsze ocenia się, na jakim etapie doszło do zakażenia, 
zanieczyszczenia wody.  

Odpowiadając na pytanie odnośnie cateringu pani dyrektor powiedziała, że firmy 
zewnętrze dostarczające żywność do różnych palcówek nie są traktowane ulgowo. To wszystko 
jest po to, aby posiłki dostarczane wybranym grupom konsumentów były właściwej jakości. 
W ostatnim czasie pojawił się trend, który obserwowany jest zwłaszcza w szpitalach i polega 
na powrocie do prowadzenia własnej kuchni. W szkołach i w przedszkolach, w których jest 
stołówka na miejscu obserwuje się dużo większe zadowolenie osób korzystających z tej formy 
żywienia.  

Pani Iwona Plaskota zapytała o badania na boreliozę, sposób badania, wykrywania 
choroby.  

Pani Teresa Parys powiedziała, że borelioza jest jedną z wielu chorób, dlatego zawsze 
ważny jest kontakt z lekarzem. To lekarza obowiązkiem jest ukierunkować pacjenta. Pani 
dyrektor zwróciła uwagę na jedną z podstawowych zasad, a mianowicie na to, by obserwować 
miejsce w którym mieliśmy kleszcza, czy pojawia się tam rumień. Od razu po wyjęciu kleszcza 
nie ma sensu robienie badań krwi, gdyż nie ma jeszcze odpowiedzi immunologicznej w naszym 
organizmie. Rumień to są objawy kliniczne, więc wynik z krwi najprawdopodobniej będzie 
ujemny. Pani dyrektor, w przypadku takich sytuacji, zaleciła kontakt z lekarzem. Powiedziała 
także o możliwości wykonania odpłatnych badań w laboratorium przy Wojewódzkiej Stacji 
Sanitarno-Epidemiologicznej.  
 
 W związku z brakiem dalszych pytań dotyczących przedstawionej informacji o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu w roku 2022 pan Przewodniczący zamknął 
punkt 2 porządku obrad sesji.  
 
 
Pkt 3. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie za rok 2022 
oraz  wykaz potrzeb z zakresu pomocy społecznej i systemu pieczy zastępczej na rok 2023.  
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Arkadiusza Patureja – dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Olsztynie o przedstawienie sprawozdania z działalności 
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Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie za rok 2022 oraz wykazu potrzeb z zakresu pomocy 
społecznej i systemu pieczy zastępczej na rok 2023. 

Pan Arkadiusz Paturej przedstawił sprawozdanie z działalności Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie za rok 2022 oraz wykaz potrzeb z zakresu pomocy społecznej 
i systemu pieczy zastępczej na rok 2023 (stanowi załącznik nr 5 do protokołu). Pan Paturej 
poprosił o przyjęcie sprawozdania.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są jakieś głosy w dyskusji, pytania? 
Pan Jarosław Wolak zapytał o wolne miejsca w domach pomocy społecznej. Radny 

wspomniał, że kiedyś czekało się na miejsce w takim domu około roku. Radny zapytał, czym 
spowodowane jest to, że te miejsca się pojawiły? Czy powodem jest to, że powstały prywatne 
domy, czy też koszt opłaty miejsca jest tak duży, że ludzi na to nie stać?  

Pan Arkadiusz Paturej powiedział, że przyczyną tego jest fakt, że jest konkurencja 
gdyż powstają prywatne domy pomocy społecznej (które nie są gorsze standardowo, bo też 
muszą uzyskać od wojewody zgodę na prowadzenie). Powstaje także dużo ośrodków wsparcia, 
które nie mają tego typu obostrzeń i koszt utrzymania w tych ośrodkach jest 20% mniejszy niż 
w DPS-ach. Drugą przyczyną jest fakt, że nie ma takiego zapotrzebowania jak to było 10-20 
lat temu. Pomoc społeczna się rozwija, są to zadania gminy. Powstaje wiele jednostek 
dziennego pobytu, świetlic terapeutycznych i innych, które wspomagają mieszkańca w jego 
miejscu zamieszkania (pomoc pielęgniarska, pomoc społeczna wysyła w teren ludzi, którzy 
mogą pomóc). Wzrasta świadomość. Prawnie będzie uregulowana pomoc sąsiedzka. Cały 
obszar, który będzie powstawał w gminie, w zakresie, żeby nie zbierać mieszkańców do 
DPS-ów będzie wpływał na fakt, że pojawiają się wolne miejsca w domach pomocy społecznej. 
Pan Paturej powiedział, że w całej Polsce pojawia się trend, że zapotrzebowanie na opiekę 
całodobową będzie malało. Będzie natomiast systematycznie wzrastało zapotrzebowanie na 
opiekę jak najbliżej miejsca zamieszkania (np. powstawanie tzw. rodzinnych domów pomocy 
społecznej). Pomoc instytucjonalna świadczona przez DPS-y jest pomocą relatywnie dużo 
droższą od każdej innej, którą można zaproponować w gminach. To jest ten moment, gdzie 
trzeba zacząć się zastanawiać co robić w momencie, gdy te miejsca stają się stałymi miejscami 
pustymi. To wiąże się z budżetem, finansowaniem placówki. Wolne miejsca mogą 
spowodować, że placówka nie da rady zamknąć roku budżetowego bez straty.  

Pani Małgorzata Chyziak zapytała, czy przyczyną wolnych miejsc w Domu Pomocy 
Społecznej w Barczewie nie są przypadkiem sprawy związane z kadrą, z dyrekcją domu? 

Pan Arkadiusz Paturej odpowiedział, że nic mu na ten temat nie wiadomo. 
Pan Marian Piwcewicz potwierdził, że jest konkurencja i powiedział, że w Stawigudzie 

powstał prywatny dom pomocy społecznej. Radny powiedział, że funkcjonuje opinia, że DPS-y 
to „umieralnia”. Radny wypowiedział się na temat rodzinnych domów.  

Pan Arkadiusz Paturej powiedział, że kwestia powstawania rodzinnych domów 
pomocy jest w przepisach prawa usankcjonowana jako zadanie własne gminy. Jest określone 
jak ten dom ma wyglądać, jakie musi spełniać standardy. Nie każdy może prowadzić taki dom, 
trzeba spełniać odpowiednie warunki mieszkaniowe i zatrudnieniowe. Jeżeli dom taki spełnia 
wszystkie warunki ustawowe to może powstać w gminie na podstawie porozumienia zawartego 
pomiędzy wójtem, a prowadzącym rodzinny dom. Takie domy są de facto tańsze i lepsze, 
bo przyjmują osoby, które blisko mieszkają. Z reguły są to domy na 6-8 osób, ukierunkowane 
na klienta miejscowego. Finansowo jest to uregulowane. Jeżeli gmina tworzy taki dom, 
to miejsce w takim domu kosztuje około 3 tys. zł, natomiast miejsce w domu prowadzonym 
przez Powiat kosztuje 5 tys. zł.  

Pan Marian Piwcewicz zapytał o rozbudowę domu dla dziecka w Gryźlinach. Radny 
wspomniał o przeprowadzonym 15 lat temu remoncie w domu dziecka. Pan Piwcewicz dopytał 
jak to wygląda w kontekście odchodzenia od prowadzenia domów dziecka. Radny zapytał także 
o powstanie poradni.   
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Pan Arkadiusz Paturej odpowiadając na pytanie dotyczące remontu powiedział, 
że faktycznie w latach ubiegłych budynek był remontowany. Kiedyś było tam 34 dzieci, potem 
zmniejszono liczbę dzieci do 14. Jeżeli zostanie utworzony tam rodzinny dom dziecka typu 
instytucjonalnego, to będzie to dom dla 8 dzieci w wydzielonej autonomicznej części budynku. 
W pozostałej części budynku planowane jest utworzenie obiektu, którego nie ma jeszcze 
w Polsce, a jest on niezwykle potrzebny, czyli ratowanie dzieci przed pieczą zastępczą, czyli 
wspólnego zamieszkiwania rodzin, które byłyby pod opieką terapeutów. Dzięki temu rodzina 
wspólnie pod okiem specjalistów mogłaby próbować naprawić relacje w taki sposób, aby sąd 
nie miał wątpliwości i aby nie musiał dziecka rodzinie zabierać. To są plany. Takie działania 
będą podejmowane, aby obiekt w Gryźlinach wykorzystać w sposób zasadny wobec potrzeb 
pomocy społecznej w Powiecie Olsztyńskim. Pan Paturej powiedział, że placówka typu 
interwencyjnego jest w Olsztynku i składa się na nią 14-osobowa ekipa.  

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Dom Pomocy w Barczewie był obiektem 
prywatnym, który został przekazany państwu Polskiemu na tego rodzaju zadanie, żadne inne. 
Kiedyś była to siedziba Powiatu Olsztyńskiego, ale z czasem Powiat musiał się z tego budynku 
wyprowadzić.  
 
 W związku z brakiem dalszych pytań dotyczących przedstawionego sprawozdania 
z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie za rok 2022 oraz wykazu potrzeb 
z zakresu pomocy społecznej i systemu pieczy zastępczej na rok 2023 pan Przewodniczący 
zamknął punkt 3 porządku obrad sesji.  
 
 
Pkt 4. Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Olsztyńskiego za rok 2022. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Arkadiusza Patureja – dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Olsztynie o przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej 
Powiatu Olsztyńskiego za rok 2022.  

Pan Arkadiusz Paturej powiedział, że ocena zasobów jest obowiązkiem ustawowym, 
który należy sporządzić do końca kwietnia i przedstawić Radzie Powiatu do wiadomości. 
Materiały generują się z centralnego systemu. Pan Paturej przestawiał ocenę zasobów pomocy 
społecznej Powiatu Olsztyńskiego za rok 2022 (załącznik nr 6 do protokołu).  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są jakieś głosy w dyskusji, pytania? 
 
W związku z brakiem pytań pan Przewodniczący zamknął punkt 4 porządku obrad sesji.  

 
 
Pan Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę w porządku obrad.  
 
 
Pkt 5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

Pan Andrzej Abako powiedział, że w okresie od ostatniej zwyczajnej sesji Rady 
Powiatu w Olsztynie (31 marca 2023 r.) odbyło się 5 posiedzeń Zarządu Powiatu w Olsztynie. 
Efektem prac Zarządu są między innymi projekty uchwał, które zostały ujęte w porządku obrad 
sesji. Praca Zarządu objęła również poniższe zadania: 

Realizacja budżetu Powiatu: 
1) Zarząd Powiatu trzykrotnie dokonywał zmian w budżecie Powiatu na rok 2023. 
2) Zarząd Powiatu przyjął sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu i planów 

finansowych samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej oraz informacji 
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o stanie mienia Powiatu za 2022 rok. Sprawozdanie zostało przedłożone do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie oraz Komisji Rewizyjnej i będzie przedmiotem obrad 
czerwcowej sesji Rady Powiatu. 

3) Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wniosek Komendy Miejskiej Państwowej Straży 
Pożarnej w Olsztynie o wsparcie finansowe w kwocie 100.000 zł na zakup samochodów 
pożarniczych. Stosowne zapisy w tej sprawie znajdują się w projekcie uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Powiatu, proponowanym na dzisiejszą sesję.  
 

Gospodarowanie mieniem Powiatu: 
1) Zarząd Powiatu przeznaczył do sprzedaży 3 niezabudowane nieruchomości położone 

w obrębie miasta Barczewo. Zarząd Powiatu wyraził zgodę na sprzedaż działek po cenie 
zgodnej z operatem szacunkowym określonym przez rzeczoznawcę. 

2) Zarząd Powiatu, na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, podjął uchwałę 
w sprawie nabycia samodzielnego lokalu mieszkalnego położonego w Olsztynie przy 
ul. Bałtyckiej 65. Lokal sąsiaduje z pomieszczeniami biurowymi PCPR przy ul. Bałtyckiej. 

3) W okresie między sesjami Zarząd Powiatu wydał: 
a) 8 postanowień w sprawie uzgodnienia miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, 
b) 5 decyzji w sprawie oddania nieruchomości w trwały zarząd Powiatowej Służbie 

Drogowej w Olsztynie,  
c) 1 opinię do decyzji ZRID w sprawie planowanych inwestycji drogowych. 

 
Sprawy z zakresu oświaty: 
1) Zarząd Powiatu zatwierdził plan naboru uczniów do klas pierwszych Samorządowej 

Szkoły Muzycznej. Plan naboru zakłada przyjęcie łącznie 110 uczniów do klas pierwszych 
w szkole w Dywitach oraz filiach w Barczewie, Biskupcu, Dobrym Mieście i Olsztynku.   

2) Zarząd Powiatu ogłosił konkursy na stanowiska dyrektorów Zespołu Szkół Rolniczych 
im. Biskupa Ignacego Błażeja Krasickiego w Smolajnach i Samorządowej Szkoły 
Muzycznej w Dywitach.  

3) W Starostwie Powiatowym w Olsztynie odbyły się eliminacje powiatowe Warmińsko-
Mazurskiego Młodzieżowego Turnieju Motoryzacyjnego 2023. Zwyciężyła drużyna 
z Zespołu Szkół Rolniczych w Smolajnach i tym samym zakwalifikowała się do finału 
wojewódzkiego turnieju. 

 
Sprawy drogowe: 
1) Powiat Olsztyński złożył 34 wnioski do kolejnej edycji Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg o dofinansowanie zadań mających na celu wyłącznie poprawę bezpieczeństwa 
niechronionych uczestników ruchu (budowa, przebudowa lub remont dróg dla pieszych 
i rowerów, przejść dla pieszych, przejazdów dla rowerów, peronów przystankowych).  

2) Zarząd Powiatu podjął 3 uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji innych jednostek 
samorządu terytorialnego (gmin powiatu olsztyńskiego, sąsiednich powiatów) dotyczących 
zaliczenia dróg do innej kategorii. 

 
Sprawy z zakresu opieki zdrowotnej:  
1) Szpital Powiatowy w Biskupcu poinformował o czasowym zamknięciu działalności 

Oddziału Noworodkowego w okresie od 5 kwietnia do 30 czerwca 2023 r. Zamknięcie 
spowodowane jest brakiem personelu medycznego – położnych. Jednocześnie Szpital, 
w związku z pozyskaniem nowego lekarza specjalisty, z początkiem maja poszerzył zakres 
realizowanych świadczeń medycznych o diagnostykę schorzeń kardiologicznych u dzieci 
na oddziale Pediatrii i Alergologii.     
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2) Zarząd Powiatu kontynuuje prace związane z zapewnieniem dalszej opieki medycznej 
pacjentom Maltańskiego Centrum Pomocy w Barczewie. Fundacja Polskich Kawalerów 
Maltańskich wycofuje się z prowadzenia tego zadania z końcem roku 2023. Zarząd 
Powiatu zlecił przeprowadzenie w Maltańskim Centrum Pomocy kompleksowego audytu, 
obejmującego finanse, kadry i wyposażenie. Przeprowadzenie audytu wiąże się 
z rozważaną przez Zarząd możliwością włączenia działalności Maltańskiego Centrum 
Pomocy w struktury ZZOZ w Dobrym Mieście.    

 
Sprawy związane z ochroną środowiska:  
1) Zarząd Powiatu dokonał analizy oraz oceny punktowej ofert o udzielenie dotacji celowej 

z budżetu Powiatu Olsztyńskiego na realizację zadań z zakresu ochrony środowiska 
i gospodarki wodnej. Zarząd przyznał dofinansowanie w wysokości 20.000 zł na projekty 
które planują realizować: OSP Biskupiec, Gmina Dywity (OSP Tuławki), OSP Gietrzwałd, 
OSP Jonkowo, OSP Kolno i OSP Waplewo. Wniosek OSP Świątki nie otrzymał 
dofinansowania w związku z wyczerpaniem puli środków przeznaczonych w budżecie 
Powiatu na dotacje celowe na zadania z zakresu ochrony środowiska. Zarząd zdecydował 
jednak, że wniosek OSP Świątki również zostanie dofinasowany w formie pomocy 
finansowej udzielonej Gminie Świątki.   

2) Zarząd Powiatu wyraził zgodę na zlecenie opracowania „Raportu z realizacji w latach 
2021-2022 Programu Ochrony Środowiska Powiatu Olsztyńskiego do 2030 roku”.  

3) Przedstawiciele Powiatu Olsztyńskiego – starosta olsztyński, sekretarz Powiatu, dyrektor 
Wydziału Gospodarowania Środowiskiem i dyrektor Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami wzięli udział w akcji sadzenia drzew na terenie Leśnictwa Wyrandy. 
Akcja była połączona z Regionalnymi Obchodami Święta Lasu. 

 
Inwestycje powiatowe: 
1) Wniosek Powiatu Olsztyńskiego dotyczący podzielenia na etapy inwestycji pn. 

,,Prozdrowotne i prosportowe rozwiązania architektoniczne w walce z COVID-19 – budowa 
Powiatowego Centrum Sportu i Zdrowia przy Zespole Szkół w Olsztynku” został 
zaakceptowany przez Prezesa Rady Ministrów. Na podstawie pozytywnej decyzji Premiera 
Powiat otrzymał nową wstępną promesę na dofinansowanie realizacji zadania 
inwestycyjnego w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład. I etap zakłada zaprojektowanie 
całości inwestycji i wybudowanie stanu surowego. Koszt zadania to 15 mln zł, z czego 
13,5 mln zł ma pochodzić z Rządowego Funduszu Polski Ład, a 1,5 mln zł stanowi wkład 
własny w podziale: 750.000 zł Powiat Olsztyński i 750.000 zł Gmina Olsztynek.   

2) 26 kwietnia oficjalnie została zakończona największa jak dotąd inwestycja drogowa Powiatu 
Olsztyńskiego – tzw. „wielka pętla”, czyli 27-kilometrowy odcinek drogi powiatowej 
od skrzyżowania z DK51 w miejscowości Spręcowo do DK16 w miejscowości Barczewo 
przez Sętal, Nowe Włóki, Tuławki, Gady, Barczewko, Biedowo oraz Dąbrówkę. Inwestycja 
kosztowała prawie 49,5 mln zł.  
 
Pokazano film dotyczący tego zadania.  
 

Sprawy związane z bezpieczeństwem: 
1) W Powiecie Olsztyńskim trwa kwalifikacja wojskowa. Powiatowa Komisja Lekarska, 

która pracuje w budynku Starostwa Powiatowego w Olsztynie, planuje przebadać 867 
osób do 19 lipca.  

2) W Barczewie po raz kolejny odbył się finał Powiatowego Turnieju Bezpieczeństwa 
Ruchu Drogowego. Najlepsi okazali się uczniowie ze Szkoły Podstawowej 
we Franknowie, w obu kategoriach wiekowych. 
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3) W Starostwie Powiatowym w Olsztynie 23 maja odbyła się próbna ewakuacja 
pracowników i interesantów urzędu. Na miejscu pojawili się strażacy z Komendy 
Miejskiej PSP w Olsztynie. Ćwiczenia przebiegały sprawnie.  

 
Sprawy społeczne: 

1) Starosta Olsztyński 5 kwietnia wziął udział w spotkaniu z przedstawicielami rządu RP 
w PSONI w Biskupcu, podczas którego rozmawiał z minister rodziny i polityki 
społecznej Marleną Maląg. Mowa była m.in. o pieczy zastępczej i o nowym pomyśle 
na wsparcie rodzin, które mają problemy i którym grozi odebranie dziecka. 

2) Trwają prace nad likwidacją barier w komunikowaniu się w Starostwie Powiatowym 
w Olsztynie. Nowa strona internetowa Powiatu będzie przygotowana zgodnie z ustawą 
o dostępności. W urzędzie dokumenty przygotowywane są również w formie dostępnej. 
Usuwane też są bariery architektoniczne, by osoby ze szczególnymi potrzebami mogły 
samodzielnie załatwiać sprawy urzędowe.  

3) W Starostwie Powiatowym w Olsztynie trwa badanie satysfakcji klienta. Interesanci 
mogą wypełnić ankietę na temat pracy urzędników i sposobu załatwiania ich spraw. 

 
Współpraca międzynarodowa: 

1) Starosta Olsztyński gościł delegację z Rejonu Rówieńskiego z Ukrainy. Rozmowy 
dotyczyły m.in. nawiązania partnerskiej współpracy z Powiatem Olsztyńskim. Goście 
wzięli udział w uroczystości zorganizowanej przez PSONI w Biskupcu – Dniu 
Godności Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną. 

2) Trwają przygotowania do wyjazdu delegacji Powiatu Olsztyńskiego na Polsko-
Niemieckie Forum Kobiet, które tym razem odbędzie się w powiecie Osnabrück 
w terminie 4-10 czerwca. 

3) W Powiecie Olsztyńskim gościmy obecnie przedstawicieli Caritas diecezji Osnabrück, 
którzy przyjechali na zaproszenie Caritasu Warmińsko-Mazurskiego. Spotkali się 
z nimi także starosta i wicestarosta olsztyńscy. 

 
Współpraca z innymi samorządami, instytucjami oraz organizacjami pozarządowymi: 

1) Stowarzyszenie Szlak Świętej Warmii ogłosiło konkurs na Warnijski Kunsztyk. 
Adresatami są artyści, rzemieślnicy, wytwórcy przedmiotów, które powstały na Warmii 
i są z nią związane. Zgłoszenia przyjmowane są przez wszystkich członków 
stowarzyszenia. Lista laureatów znana będzie najprawdopodobniej w połowie czerwca.  

2) Zarząd Powiatu, po zapoznaniu się z wynikami pracy Komisji Konkursowej opiniującej 
oferty złożone w ramach Otwartego Konkursu Ofert 2023 na wsparcie realizacji zadań 
publicznych, podjął uchwałę w sprawie realizacji zadań publicznych 
współfinansowanych w ramach Otwartego Konkursu Ofert 2023 i przyznał 
dofinansowanie do realizowanych zadań.   

3) Zarząd Powiatu w Olsztynie ogłosił Otwarty Konkurs Ofert dla organizacji 
pozarządowych na zadanie publiczne – zbiórkę żywności na potrzeby domów pomocy 
społecznej, placówek opiekuńczo-wychowawczych, rodzin zastępczych, 
usamodzielnionych wychowanków oraz innych jednostek na terenie powiatu 
olsztyńskiego. Termin składania ofert upływa 31 maja. Wysokość środków 
przeznaczonych na dotację to 20 000 zł.  

4) 10 maja w Starostwie Powiatowym w Olsztynie zostało podpisane porozumienie 
w sprawie lokalnego partnerstwa ds. wody. Jego głównym celem jest wspólne 
rozwiązywanie problemów związanych z gospodarowaniem wodą, w tym zapobieganie 
suszy. Chęć podpisania listu intencyjnego zgłosiło 12 samorządów: Powiat Olsztyński, 
Gminy Biskupiec, Dobre Miasto, Dywity, Gietrzwałd, Jonkowo, Kolno, Olsztynek, 
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Purda, Świątki oraz Warmińsko-Mazurski Osrodek Doradztwa Rolniczego, 
Nadlesnictwo Kudypy, Związek Spółek Wodnych w Olsztynie, trzy gospodarstwa rolne 
z terenu powiatu olsztyńskiego. Podpisanie porozumienia poprzedziło spotkanie 
z wicewojewodą warmińsko-mazurskim i zaproszonymi ekspertami.  

5) Ponad 20 osób wzięło udział w spotkaniu w starostwie, na którym mowa była 
o realizacji Rządowego Programu Polski Ład. Na zaproszenie starosty olsztyńskiego 
odpowiedzieli burmistrzowie i wójtowie z Powiatu Olsztyńskiego, pracownicy 
merytoryczni odpowiedzialni za pozyskiwanie środków z Programu Inwestycji 
Strategicznych, a także opiekun programu w województwie warmińsko-mazurskim – 
Piotr Kujawa, dyrektor ds. rozwoju relacji społecznych z Banku Gospodarstwa 
Krajowego.  

6) Podczas uroczystości Mlecznych Laurów, organizowanych przez Warmińsko-Mazurski 
Związek Hodowców Bydła i Producentów Mleka Starosta Olsztyński wręczył 
wyróżnienia najlepszych hodowcom z Powiatu Olsztyńskiego.  

 
Sprawy z zakresu turystyki i promocji Powiatu: 
1) Projekt Szlaku Świętej Warmii po raz kolejny został doceniony. Podczas uroczystej gali 

20 kwietnia marszałek województwa warmińsko-mazurskiego przyznał laur „Najlepszym 
z najlepszych” w kategorii Turystyka Powiatowi Olsztyńskiemu.  

2) Zarząd Powiatu podpisał porozumienie o współpracy pomiędzy Powiatem Olsztyńskim, 
Gminą Stawiguda i spółką Fotowoltaiką Gryźliny w zakresie planowania, 
współfinansowania i realizacji IX Rodzinnego Pikniku Lotniczego ,,Pod niebem 
Kopernika”, który odbędzie się 9 lipca 2023 r. w Gryźlinach. Ruszyła już sprzedaż biletów. 
28 kwietnia na lądowisku w Gryźlinach odbyła się konferencja prasowa, na której pojawił 
się Mikołaj Kopernik. 

  
Pokazano film.  

 
3) Rozwój turystyki kajakowej jest jednym z kluczowych tematów projektu turystyczno-

gospodarczego Powiatu Olsztyńskiego pn. Szlak Świętej Warmii. 18 maja w Starostwie 
Powiatowym w Olsztynie odbyło się spotkanie, podczas którego organizatorzy turystyki 
kajakowej mieli okazję przekazać swoje uwagi dotyczące rozwoju tej branży, natomiast 
przedstawiciele instytucji państwowych i samorządowych zaprezentować swoje opinie.  

4) 22 maja na Uniwersytecie Warmińsko-Mazurskim odbyła się konferencja pn. „Zdrowe życie 
na Warmii i Mazurach. Perspektywy wdrożenia systemu turystyki zdrowotnej”. Jednym 
z panelistów był starosta olsztyński, który jako przykład wykorzystania technologii 
medycznych w opiece nad osobami starszymi omówił innowacje realizowane obecnie 
w Domu Pomocy Społecznej w Barczewie.  

5) Starosta Olsztyński wziął udział w VII Kongresie Przyszłości w panelu „Turystyka – 
kierunek rozwoju regionu”. Poruszane tematy to: promocja turystyki Warmii i Mazur 
w Roku Kopernika, Szlak Kopernikowski – Kopernik marką Polski, Szlak Świętej Warmii. 
Starosta wręczył też statuetki zwycięzcom plebiscytu na Najpopularniejszego 
Samorządowca Warmii i Mazur 2023 r. w kategorii „wójt”.  

6) W Powiatowej Galerii Sztuki przy Zaułku Kopernika miały miejsce 2 prezentacje 
plastyczne: 
 4 kwietnia wystawa fotografii zorganizowana przez PCPR w Olsztynie; bohaterami 

zdjęć byli opiekunowie zastępczy oraz ich wychowankowie, a także prace wykonane 
przez podopiecznych rodzin zastępczych i wychowanków domów dla dzieci.  

 10 maja wystawa obrazów pań tworzących przy GOK-u w Dywitach w Grupie 
Plastycznej Paleta. Tematem prac była „kobieta”. 



10 
 

7) Przy wsparciu finansowym lub rzeczowym Powiatu odbyły się wydarzenia kulturalne: 
 Dzień Weterana Poza Granicami Państwa Żołnierzy 16. Dywizji Zmechanizowanej 

(16.05.2023) 
 Powiatowy Konkurs „Artystą Być” (19.05.) 
 Piknik Rodzinny dla Kingi Rydz (22.04.) 
 Zawody Biegowe „Twarda Sztuka VII” W Dobrym Mieście (28.05.)  
 Skolicka Noc Kupały (23-25.06.)  
 Pierwszy Ogólnopolski Wyścig Kolarski w Dywitach (16.04.) 
 Krajowa Wystawa Psów w Dobrym Mieście (1.05.) 
 II Spartakiada Sportowa Obronna Klas Mundurowych (23.05.) 
 Duathlon dla dzieci i młodzieży Jeziorany 2023 
 Drużynowe Mistrzostwa Powiatu Olsztyńskiego Szkół Ponadpodstawowych 

w Szachach, Biskupiec (26.04.) 
 Eliminacje Regionalne Wojewódzkiego Konkursu Recytatorskiego „Spotkania 

z Poezją” Dywity (19.05.) 
 Festyn Charytatywny „Majówka w Majdach” (30.04.) 
 Festyn Kopernikowski w Ługwałdzie (20.05.) 
 Powiatowy Piknik Strażacki w Biskupcu (20.05.) 
 Turniej Wiedzy Pożarniczej „Młodzież zapobiega pożarom” (18.04.) 
 Zawody Kajakowe na Łynie Canoa Cup Brąswałd-Dobre Miasto (19.05.) 

 
Odbędą się: 

 Otwarte rodzinne zawody wędkarskie o Puchar Starosty Olsztyńskiego Łęgajny (28.05.)  
 XV edycja Ogólnopolskich Mistrzostw w Ratownictwie w Ramach Kwalifikowanej 

Pierwszej Pomocy w Barczewie (16-18.06.) 
 XVII Rotariański Piknik Lotniczy (04.06.) 

 
Aktywność starosty olsztyńskiego: 
W okresie od ostatniej sesji Rady Powiatu w Olsztynie starosta olsztyński wziął udział w 141 
spotkaniach w urzędzie i poza nim. 
 

Pan Andrzej Abako zaprosił radnych na koncert w barczewskiej Synagodze, który jest 
organizowany wspólnie z Fundacją Most the Most w dniu 2 czerwca 2023 r.  

Pan Starosta zaprosił także na Galę Sportu, która odbędzie się 5 czerwca 2023 r. 
w Starostwie Powiatowym w Olsztynie podczas, której uhonorowani zostaną najlepsi 
sportowcy i działacze Powiatu Olsztyńskiego za rok 2022.  

Pan Andrzej Abako złożył życzenia z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego, który 
przypada w dniu 27 maja.  
 
 
Pkt 6. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że interpelacje na piśmie można składać 
w dowolnym momencie (zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje 
składa się na piśmie w sprawach zasadniczych dla powiatu). W okresie od ostatniej Sesji Rady 
Powiatu nie wpłynęła żadna interpelacja.  

Pan Przewodniczący poinformował również, że zapytania składa się na piśmie 
w sprawach aktualnych problemów powiatu, a także w celu uzyskania informacji o konkretnym 
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stanie faktycznym (zgodnie z § 12 ust. 1 Statutu Powiatu Olsztyńskiego). W okresie od ostatniej 
Sesji Rady Powiatu nie wpłynęły żadne zapytania. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania odnośnie sprawozdania Starosty? 
Pani Krystyna Szter zapytała na jakim etapie jest sprawa dotycząca użyczenia 

nieruchomości położonej w Olsztynie przy ulicy Dąbrowszczaków 41 na potrzeby 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Olsztynie oraz Powiatowej Służby 
Drogowej w Olsztynie. Pani radna poprosiła również o wykaz dróg, które zostały zgłoszone 
w ramach wniosków do kolejnej edycji Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg (34 wnioski). 

Pan Marian Piwcewicz poruszył temat odnośnie poprawy efektywności energetycznej 
budynków użyteczności publicznej w Powiecie Olsztyńskim a mianowicie wysokość nakładów 
jakie Powiat Olsztyński poniósł na realizację zadań z tym związanych (obecna kadencja 
2019-2022) wraz z uzyskanymi funduszami NFOŚ i WFOŚ gwarantowanymi w ustawie. 
Pan Piwcewicz stwierdził, że powinno się opracować strategię dotyczącą termomodernizacji. 
W I kadencji dokonano audytu wszystkich obiektów pod kątem energetycznym. Również teraz 
powinno powołać się zespół i wynająć firmę, aby mieć rozeznanie odnośnie braków 
w termomodernizacji naszych obiektów.  

Pani Iwona Plaskota powiedziała, że od 1 stycznia 2023 roku obowiązują nowe 
przepisy odnośnie obowiązku posiadania świadectw energetycznych przez budynki 
użyteczności publicznej. W naszych szkołach powiatowych przeprowadzano modernizacje, 
remonty, wymiany okien. Są pewne problemy z założeniem fotowoltaiki, w związku z tym, że 
nasze województwo jest niedoinwestowane.   

Pan Andrzej Abako powiedział, że odnośnie budynku przy ul. Dąbrowszczaków 41, 
i możliwości pozyskania tego obiektu na rzecz Powiatu Olsztyńskiego prowadzone 
są intensywne rozmowy. W dniu dzisiejszym podpisany został dokument, który pozwoli nam 
na dzierżawę tego budynku przez kolejne 3 lata. W międzyczasie może będziemy starać się 
o przejęcie tego budynku. Odnosząc się do pytania w sprawie 34 wniosków do kolejnej edycji 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg pan Starosta powiedział, że zostaną one przesłane 
Państwu radnym drogą e-mailową.  

Jeśli chodzi o termomodernizację nie mamy już praktycznie obiektów, które wymagają 
termomodernizacji. Żeby obniżyć koszty energii elektrycznej mamy już dokumenty dotyczące 
wprowadzenia fotowoltaiki w trzech obwodach drogowych i dwóch szpitalach. Mamy również 
obiekty w budynkach zabytkowych, gdzie nie ma możliwości założenia fotowoltaiki 
ani wykonania termomodernizacji. Większą część kotłowni została zmodernizowana.   

Pan Marcin Frączek powiedział, że zgłaszał problem nasadzenia drzew między 
Słupami a Gadami. Radny stwierdził, że w tej kwestii nic się nie zadziało i poprosił 
o interwencję w tej sprawie.  

Pan Andrzej Moszczyński poruszył temat przebudowy odcinka 900 metrów na drodze 
Barczewo-Mokiny. Pozostało jeszcze 200 metrów, by połączyć dwa dłuższe odcinki. 
Mieszkańcy pytają jaka jest możliwość, aby zrobić jeszcze te 200 metrów.  

Pan Andrzej Abako odniósł się do nasadzeń na odcinku Gady-Słupy i powiedział, 
że zostanie to wykonane. Jeśli chodzi o odcinek 200 metrów na drodze Barczewo-Mokiny, 
to w miarę posiadanych i pozyskanych środków Powiat będzie zrealizował dalsze odcinki tej 
drogi.   

Pani Krystyna Szter powiedziała, że w samym Barczewie drzewa uschły, dlatego 
należy również tam zainterweniować.  

W związku z brakiem pytań pan Jerzy Laskowski zamknął punkt 6 porządku obrad.   
 
 
Pkt 7. Realizacja budżetu Powiatu. 
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Pan Jerzy Laskowski poprosił o przedstawienie uzasadnienia zmian w uchwale 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok. 
Pan Przewodniczący poprosił panią Skarbnik o zabranie głosu. 

Pani Lucyna Kozikowska uzasadniła proponowane zmiany budżetu. Pani Skarbnik 
powiedziała, że proponowane zmiany w budżecie po części były omawiane przez Starostę 
w sprawozdaniu z działalności Zarządu. W wyniku wprowadzonych zmian dochody i wydatki 
zmniejszą się o kwotę 710.009,26 zł. Deficyt Powiatu pozostaje bez zmian i wynosi 
25.944.623,02 zł. Pani Skarbnik poprosiła o przyjęcie proponowanych zmian bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji.  

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 
Ponieważ głosów w dyskusji nie było pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok.  
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Waldemar 
Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek 
Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Budżetowej został przyjęty 
większością głosów. 

 
 Następnie pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok (druk nr 305). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Waldemar 
Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej 
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Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek 
Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLII/415/2023 zmieniającą 
uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok. 

Załącznik nr 7 
 
 
Pkt 8. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023-
2037. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił panią Skarbnik o uzasadnienie zmian w uchwale 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2023-2037.  

Pani Lucyna Kozikowska uzasadniła proponowane zmiany w uchwale zmieniającej 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2023-2037. Proponowane zmiany są podyktowane tym, iż jedno zadanie inwestycyjne zostaje 
przesunięte i wprowadzone jest dodatkowe zadanie związane z przystosowaniem budynku 
szpitala w Biskupcu  do  wymagań ochrony przeciwpożarowej. Zmiany te powodują zmiany w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej w zakresie wyniku budżetu dla lat następnych. Dla roku 
2023 wynik został utrzymany na niezmienionym poziomie. Dla roku 2024 deficyt ulega 
zwiększeniu o kwotę 1.004.100 zł, będzie wynosił 7.429.411 zł.  W roku 2025 była planowana 
nadwyżka budżetowa w wysokości 3.844.300, zostanie ona zmniejszona o kwotę 72.600 zł 
i będzie wynosiła 3.771.700 zł. Począwszy od roku 2026 do 2037 planuje się nadwyżki 
budżetowe w wysokości rat kredytu. Pani Skarbnik poprosiła o przyjęcie proponowanych 
zmian bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji.  

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pan Marcin Frączek powiedział, że według WPF dług będzie się zmniejszał. Radny 

zapytał jaka inwestycja jest rozpisana na te wszystkie lata do 2037 roku, z uwzględnieniem 
2026 roku tj. 23.854.000 zł, w roku 2025 tj. 8.298.000 zł. To się przekłada jako inwestycje 
i zakupy inwestycyjne, ale jest ona w wydatkach majątkowych. Radny powiedział, że rozumie, 
że jest tu rozpisana duża inwestycja na 15 lat. Pan Frączek zapytał jaka to inwestycja? Czy 
wiadomo, że takie środki Powiat będzie wydawał? 

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że zadłużenie będzie wzrastało, a już od 2026 roku 
będzie się zmniejszało, aż w roku 2037 do zera. Radny zapytał, czy to znaczy, że po roku 2025 
Powiat nie będzie brał kredytów? 
 Pan Andrzej Abako odpowiadając na pytanie radnego w sprawie inwestycji 
powiedział, że radny jest informowany przez Starostę, przy każdym Zarządzie, że są 
w perspektywie dwie inwestycje, na które Powiat pozyskał 31,5 mln zł. Są to pierwsze etapy 
inwestycji, czyli budowa hali sportowej w Olsztynku i budowa centrum edukacji i kultury 
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w Wadągu. Są one planowane w latach przyszłych więc są też ujmowane w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej.  

Odnosząc się do pytania radnego Piwcewicza pan Starosta powiedział, że na dzisiaj tak 
jest, a zapewne na dzień na który radny pyta, to będzie inaczej.   
 

Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2023-2037.  
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Waldemar 
Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek 
Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Budżetowej został przyjęty 
większością głosów. 

 
 Następnie pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego 
na lata 2023-2037 (druk nr 306). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Waldemar 
Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek 
Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
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 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLII/416/2023 zmieniającą 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2023-2037. 

Załącznik nr 8 
 
 

Pkt 9. Wyrażenie zgody na przyjęcie zadań z zakresu administracji rządowej związanych 
z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie przyjęcia przez Powiat Olsztyński kolejnych zadań z zakresu administracji rządowej 
związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że Wojewoda Warmińsko - Mazurski zwrócił się 
z prośbą o aneksowanie umowy dotyczącej pokrywania kosztów ponoszonych przez wójtów, 
burmistrzów na wezwanie osób do stawienia się w związku z kwalifikacją wojskową. Należy 
dokonać zmiany i przyjąć zadanie, o które wnosi wojewoda. Pan Starosta poprosił o przyjęcie 
projektu uchwały.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych pana 
Waldemara Jodko o przedstawienie opinii komisji. 

Pan Waldemar Jodko powiedział, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 

Ponieważ głosów w dyskusji nie było pan Jerzy Laskowski zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Spraw Społecznych dotyczącego projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia przez Powiat Olsztyński kolejnych zadań z zakresu administracji 
rządowej związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej.  

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Marcin 
Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Spraw Społecznych został przyjęty 
większością głosów. 

 
 Następnie pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie przyjęcia przez Powiat Olsztyński kolejnych zadań z zakresu administracji rządowej 
związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej (druk nr 307). 
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Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Marcin 
Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLII/417/2023 w sprawie przyjęcia 
przez Powiat Olsztyński kolejnych zadań z zakresu administracji rządowej związanych 
z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej. 

Załącznik nr 9 
 
 
Pkt 10. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego. 
 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że w tym punkcie porządku obrad będą procedowane 
trzy uchwały.  

Następnie pan Przewodniczący poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom Powiatu Olsztyńskiego na realizację zadań 
publicznych o charakterze ponadgminnym polegających na organizacji i przeprowadzeniu 
imprez mających duże znaczenie dla rozwoju kultury, sportu i promocji Powiatu Olsztyńskiego 
w roku 2023 (druk nr 308).  

Pan Andrzej Abako powiedział, że w budżecie radni uchwalili kwotę 120 tys. zł na 
działalność imprez o charakterze ponadgminnym, tj. po 10 tys. na gminę. Uchwała jest 
propozycją realizacji tego zadania w 4 gminach. Pan Abako powiedział, że pozostałe 
samorządy zostaną poproszone, by na najbliższą sesję doprecyzowały na co chcą przeznaczyć 
pozostałe pieniądze. Pan Starosta poprosił o przyjęcie projektu uchwały. 

Pan Jerzy Laskowski  poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji. 
 Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji?  

Pan Marian Piwcewicz zapytał, czy kwota 10 tys. zł jest waloryzowana, czy w zeszłym 
roku też była taka sama kwota? 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że Zarząd Powiatu nie zaproponował waloryzacji tej 
kwoty i rada się z tym zgodziła uchwalając budżet, więc kwota ta nie była waloryzowana. 
Pan Starosta powiedział, że jeżeli radni uważają, że trzeba ją w roku 2024 zwaloryzować, 
to prosi o taki sygnał. Jest to do rozważenia w projekcie budżetu na rok przyszły.  
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 Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było pan Przewodniczący zamknął dyskusję 
i zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom Powiatu Olsztyńskiego na 
realizację zadań publicznych o charakterze ponadgminnym polegających na organizacji 
i przeprowadzeniu imprez mających duże znaczenie dla rozwoju kultury, sportu i promocji 
Powiatu Olsztyńskiego w roku 2023. 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Marcin 
Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
 Następnie pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom Powiatu Olsztyńskiego na realizację zadań 
publicznych o charakterze ponadgminnym polegających na organizacji i przeprowadzeniu 
imprez mających duże znaczenie dla rozwoju kultury, sportu i promocji Powiatu Olsztyńskiego 
w roku 2023 (druk nr 308). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Marcin 
Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLII/418/2023 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej gminom Powiatu Olsztyńskiego na realizację zadań publicznych 
o charakterze ponadgminnym polegających na organizacji i przeprowadzeniu imprez 
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mających duże znaczenie dla rozwoju kultury, sportu i promocji Powiatu Olsztyńskiego 
w roku 2023.  

Załącznik nr 10 
 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świątki (druk nr 309).  

Pan Andrzej Abako powiedział, że o tej sprawie mówił już w sprawozdaniu. Wpłynęły 
dwa wnioski ze Świątek – jeden dotyczył zakupu samochodu ratowniczo-gaśniczego 
na potrzeby OSP Kwiecewo. Zarząd podjął decyzję o udzieleniu datacji w kwocie, której 
brakuje samorządowi do spięcia budżetu, aby zakupić samochód – to jest kwota 30 tys. zł. 
Rozstrzygnięto również konkurs, ale wniosek Świątek nie dostał wystarczającej liczby głosów. 
Uznano jednak, że bezpieczeństwo strażaków jest najważniejszą rzeczą, dlatego strażacy 
powinni dostać odpowiedni sprzęt, by móc dbać też o swoje mundury. Zarząd wyraził zgodę 
na dofinansowanie zakupu szafy do dezynfekcji i suszenia ubrań (w kwocie 20 tys. zł.) 

Pan Jerzy Laskowski  poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji. 
 Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji?  
 

Ponieważ głosów w dyskusji nie było pan Przewodniczący zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Świątki. 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Marcin 
Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świątki (druk nr 309). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 



19 
 

Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Marcin 
Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLII/419/2023 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Świątki.  

Załącznik nr 11 
 

Pani Anna Klewiado podziękowała za dofinansowania w imieniu własnym, wójta oraz 
jednostek OSP Świątki i Kwiecewo. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Biskupiec (druk nr 310).  

Pan Andrzej Abako powiedział, że uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej 
gminie Biskupiec w kwocie 15.683 zł na zakup klimatyzacji w świetlicy wiejskiej w Biesowie. 
Pan Starosta powiedział, że w Biesowie jest organizowana impreza rangi krajowej, 
a mianowicie kiermasz pierogów warmińskich. Impreza przyciąga dużo turystów. 
Dofinansowanie ma zapewnić lepsze warunki do przygotowywania pierogów.  

Pan Jerzy Laskowski  poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji. 
 Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji?  
 

Ponieważ głosów w dyskusji nie było pan Przewodniczący zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Biskupiec. 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Marcin 
Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
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Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 

 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Biskupiec (druk nr 310). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Marcin 
Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLII/420/2023 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Biskupiec.  

Załącznik nr 12 
 
 
Pkt 11. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie powierzenia Gminie Gietrzwałd realizacji zadania pn. ,,Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1370N na odcinku o długości 900 m (działka nr 162/1 i 264/3 obręb Gietrzwałd 
gmina Gietrzwałd)” (druk nr 311).  

Pan Andrzej Abako powiedział, że w Gietrzwałdzie toczy się inwestycja pod nazwą 
budowa centrum logistycznego Lidl. Lidl zaproponował realizację zadania na drodze 
powiatowej 1370N tj. poszerzenie tej drogi do 7 metrów na długości 900 metrów. Zadanie to 
powinna realizować i nadzorować gmina Gietrzwałd, w związku z tym takie porozumienie 
zostanie zawarte po przyjęciu uchwały. Pan Abako poprosił o przyjęcie projektu uchwały. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki pana Lecha 
Nitkowskiego o przedstawienie opinii komisji. 
 Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 Pan Marian Piwcewicz powiedział, że jest to droga nadzorowana przez konserwatora 
przyrody, i w związku z tym radny zapytał, czy wydał on decyzję na wycinkę? Radny 
wspomniał także o tym, że słyszał w mediach, że można było pozyskać 10 tys. zł.  
 Pan Andrzej Abako odpowiedział, że konserwator przyrody wydaje tylko opinię w tej 
sprawie. Jest decyzja RDOŚ zezwalająca na wycinkę tych drzew, ale nie zostały one wycięte 
w okresie, w którym powinny być wycięte, czyli w okresie do końca lutego. Teraz okres 
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wycinki jest od 15 października. Do tego okresu się przygotowujemy zarówno w zakresie 
wycinki drzew i remontu drogi. Pan Starosta powiedział, że na długości tych 900 metrów trzeba 
usunąć 18 drzew, wcześniej usunięto około 100 drzew. Ta część alei jest bardzo narażona, 
zdewastowana przez środowisko i eksploatację drogi. Tyle drzew zostało usuniętych, bo były 
one chore. Starosta posiada decyzję dotyczącą wycinki 1000 drzew, które miały być wycięte 
przy zadaniu ZIT-owskim, które miało być robione wspólnie z gminą Gietrzwałd podczas 
remontu drogi. Wysłuchano jednak konserwatora RDOŚ, który zalecał, by nie wycinać 1000 
drzew tej alei, ale żeby ją zachować, a drogę poprowadzić po pasie jezdnym, który w tej chwili 
jest. Jezdnie poszerzają tylko do 5,5 metra. W projekcie ZIT-owskim był warunek, że droga 
musi mieć 5,5 m. Wyrażono zgodę na to, żeby realizować zadanie do granicy gminy 
Gietrzwałd. Jest sytuacja taka, że pojawił się inwestor, który chce realizować to zadanie na 
długości 900 metrów.  To spowoduje mniejsze wydatkowanie własnych środków na realizację 
tego zadania.  

Pan Andrzej Moszczyński zapytał, czy ta droga jest oddawana na własność do gminy, 
czy tylko na czas remontu? Dlaczego oddajemy, czy to nie będzie droga powiatowa? Radny 
nawiązał do sytuacji, która tam obecnie jest i zapytał, czy to nie jest jakiś unik? 

Pan Andrzej Abako powiedział, że przekazujemy zadanie polegające na wykonaniu 
drogi, bo tak ustalono z inwestorem. Inwestor chce to wykonać za Powiat. Cały czas w procesie 
jest Powiatowa Służba Drogowa, która w tym cały czas uczestniczy, opiniuje i nadzoruje. 
Inwestor chciał współpracować z gminą, w związku z powyższym droga przekazywana jest 
gminie. Droga nie jest przekazywana, jest przekazywane wykonanie zadania, czyli remont 
drogi. 

Pan Starosta odniósł się także do uczestnictwa Starostwa Powiatowego w budowie 
centrum Lidla i powiedział, że na dzień 28 kwietnia jest prawomocna decyzja pozwolenia na 
budowę na realizację tego zadania.  

 
Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było pan Przewodniczący zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Gospodarki dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
powierzenia Gminie Gietrzwałd realizacji zadania pn. ,,Przebudowa drogi powiatowej 
nr 1370N na odcinku o długości 900 m (działka nr 162/1 i 264/3 obręb Gietrzwałd gmina 
Gietrzwałd)”. 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Waldemar 
Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Lech 
Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek 
Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
PRZECIW (1) 
Marcin Frączek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Andrzej Moszczyński, Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
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Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie powierzenia Gminie Gietrzwałd realizacji zadania pn. ,,Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1370N na odcinku o długości 900 m (działka nr 162/1 i 264/3 obręb Gietrzwałd 
gmina Gietrzwałd)” (druk nr 311). 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Waldemar 
Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Lech 
Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek 
Szydło (zgłosił ustnie swój głos „za”), Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, 
Artur Wrochna 
PRZECIW (1) 
Marcin Frączek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Andrzej Moszczyński, Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLII/421/2023 w sprawie 
powierzenia Gminie Gietrzwałd realizacji zadania pn. ,,Przebudowa drogi powiatowej 
nr 1370N na odcinku o długości 900 m (działka nr 162/1 i 264/3 obręb Gietrzwałd gmina 
Gietrzwałd)”. 

Załącznik nr 13 
 
 
Pkt 12. Przyjęcie stanowiska w sprawie wyboru zachodniego korytarza obwodnicy 
Olsztyna i Dywit. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu stanowiska 
w sprawie wyboru zachodniego korytarza obwodnicy Olsztyna i Dywit. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że stanowisko jest zgodne ze stanowiskiem gminy 
Dywity, gminy Barczewo. Pan Starosta powiedział, że ma ono na celu wsparcie szczególnie 
tych dwóch samorządów, gdyż one będą uczestniczyły w realizacji tego zadania. Szczególnie 
dotyczy to gminy Dywity, ale przy udziale gminy Barczewo. Oba samorządy wypracowały 
stanowisko, które wspiera Zarząd Powiatu. Pan Abako poprosił radnych o wsparcie stanowiska 
dotyczącego wyboru zachodniego korytarza obwodnicy Olsztyna i Dywit.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pani Małgorzata Chyziak zapytała, czy to stanowisko jest tak po prostu wydawane, 

bo decyzja już zapadła? 
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Pan Andrzej Abako odpowiedział, że jeszcze nie wiadomo, czy ta decyzja zapadła, bo 
na razie ograniczono poszczególne nitki. Stanowisko ma na celu wsparcie wariantu 
odnoszącego się do zachodniego korytarza, czyli okalającego gminę Olsztyn od prawej strony 
jadąc z Dobrego Miasta, od lewej strony jadąc od Olsztyna. Ten wariant da możliwość 
pojazdom ominięcia Olsztyna. Jest on najlepszym wariantem. Jeszcze nie została wybrana 
nitka, na razie jest koncepcja, że będzie się to odbywało od strony zachodniej, a nie od strony 
wschodniej.  

 
Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było pan Przewodniczący zamknął dyskusję 

i zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Powiatu w Olsztynie w sprawie 
wyboru zachodniego korytarza obwodnicy Olsztyna i Dywit. 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Waldemar 
Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, 
Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur 
Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (3) 
Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Joanna Michalska-Reda 
 

Rada Powiatu w Olsztynie przyjęła Stanowisko w sprawie wyboru zachodniego 
korytarza obwodnicy Olsztyna i Dywit. 

Załącznik nr 14 
 
 
Pkt 13. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował radnych, że wpłynęło pismo: 
– z Ministerstwa Infrastruktury zawiadamiające, że petycja z dnia 13 stycznia 2023 r. 

złożona przez Stowarzyszenie Aktywne Mazury w sprawie zapewnienia zastępczej 
komunikacji autobusowej za pociągi międzywojewódzkie na linii kolejowej nr 38 
na czas modernizacji linii na odcinku Ełk – Korsze - została rozpatrzona negatywnie 
(stanowi załącznik nr 15 do protokołu), 

 Burmistrza Olsztynka z dnia 13 kwietnia 2023 r. informujące o udzieleniu pomocy 
finansowej w formie dotacji Rzymskokatolickiej Parafii Świętego Jana Chrzciciela 
w Orzechowie. Przyznana kwota dotacji to 90.000 zł, całkowity koszt zadania wynosi 
150.004,40 zł (stanowi załącznik nr 16 do protokołu), 
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 Naczelnika Urzędu Skarbowego w Olsztynie z dnia 11 maja 2023 r. informujące 
o dokonaniu analizy 6 oświadczeń majątkowych. W przesłanych oświadczeniach nie 
stwierdzono błędów (stanowi załącznik nr 17 do protokołu), 

 sołtysa Sołectwa Wołowno oraz sołtysa Sołectwa Szałstry z dnia 17 maja 2023 r.  
skierowane do wiadomości Rady Powiatu w sprawie wykonania generalnego 
remontu/wymiany nawierzchni odcinka drogi powiatowej 1411 N od miejscowości 
Stękiny do Szałstr (stanowi załącznik nr 18 do protokołu).  
Pan Przewodniczący poinformował także, że: 

– z Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Nadzór Wodny w Olsztynku 
wpłynęło Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego 
w Olsztynku na obszarach powiatów: olsztyńskiego, ostródzkiego, lidzbarskiego za rok 
2022 (stanowi załącznik nr 19 do protokołu), 

 z Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Nadzór Wodny w Ornecie 
wpłynęło Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego 
w Ornecie na obszarach powiatów: Elbląg, Braniewo, Bartoszyce, Lidzbark Warmiński, 
Ostróda, Olsztyn za rok 2022 (stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 
Pan Jerzy Laskowski poinformował radnych, że wpłynęło sprawozdanie z realizacji 

rocznego programu współpracy Powiatu Olsztyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie. Sprawozdanie zostało wysłane na adresy mailowe w dniu 18 maja.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pani Iwona Plaskota zapytała jak długo będzie trwał remont ronda i budowa drogi na 

ul. Bartąskiej? Radna powiedziała, że wie, że umowa jest zawarta do listopada. Radna 
poprosiła, by w mediach ogłosić informację o terminie zakończenia remontu.  

Pani Plaskota zaprosiła także radnych na 17 Festiwal Teatrów Amatorskich, na którym 
będą występowali podopieczni z DPS Jeziorany.  

Pan Janusz Radziszewski podziękował za uchwałę w sprawie pomocy finansowej 
polegającej na zakupie klimatyzacji w Biesowie. Radny zaprosił do Biesowa na Warmińską 
Ucztę Pierogową, która odbędzie się w dniu 12 sierpnia.  

Pani Krystyna Szter zaprosiła radnych do synagogi w Barczewie na koncert.  
Pan Lech Nitkowski podziękował za przyjęcie stanowiska w sprawie  wyboru 

zachodniego korytarza obwodnicy Olsztyna i Dywit. Radny złożył także życzenia z okazji 
„Dnia Samorządowca”. 

Pan Andrzej Abako podziękował za składane życzenia. Pan Starosta nawiązał 
do koncertu w synagodze i powiedział, że pracuje się nad tym, aby synagoga miała nowe życie 
i została zrewitalizowana. Pan Abako zachęcił radnych do udziału w akcji mającej na celu 
pomoc Kindze Rydz w zakupie drogiego leku. Pan Starosta nawiązał także do remontu ronda 
na ul. Bartąskiej.  

Pan Marian Piwcewicz poprosił o zestawienie dotyczące ilości środków, jakie Powiat 
Olsztyński pozyskał z administracji rządowej (m.in. na dofinansowanie dróg, fundusze 
covidowe, powiększone subwencje) w latach 2018-2023. 

Pani Iwona Plaskota powiedziała, że mieszkańcy cieszą się z remontu, ale chcieliby 
wiedzieć kiedy ten remont się skończy, chodzi tylko o podanie przybliżonej daty.  

Pan Andrzej Abako powiedział, że remont najprawdopodobniej zakończy się 
na koniec sierpnia.  
   

Więcej głosów w dyskusji nie było w związku z powyższym pan Jerzy Laskowski 
zakończył omawianie 13 punktu porządku obrad.  
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Pkt 14. Zamknięcie obrad Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski zamknął obrady XLII sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 
25 maja 2023 r.  
 
 
 
Protokołowali: 
Bożena Ginc 
Piotr Ulatowski 
Marta Kuczyńska 
 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności. 
2. Lista pracowników starostwa i gości na XLII Sesji Rady Powiatu. 
3. Porządek obrad.  
4. Raport przekazany przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 

w Olsztynie o-Epidemiologicznego o stanie sanitarno-higienicznym w roku 2022. 
5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Olsztynie 

za rok 2022 wraz z wykazem potrzeb z zakresu pomocy społecznej oraz systemu pieczy 
zastępczej na rok 2023. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Olsztyńskiego za rok 2022 złożona przez 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Olsztynie.   

7. Uchwała Rady Powiatu Nr XLII/415/2023 z dnia 25 maja 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok. 

8. Uchwała Rady Powiatu Nr XLII/416/2023 z dnia 25 maja 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 – 
2037. 

9. Uchwała Rady Powiatu Nr XLII/417/2023 z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie przyjęcia 
przez Powiat Olsztyński kolejnych zadań z zakresu administracji rządowej związanych 
z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej. 

10. Uchwała Rady Powiatu Nr XLII/418/2023 z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej gminom Powiatu Olsztyńskiego na realizację zadań publicznych 
o charakterze ponadgminnym polegających na organizacji i przeprowadzeniu imprez 
mających duże znaczenie dla rozwoju kultury, sportu i promocji Powiatu Olsztyńskiego 
w roku 2023. 

11. Uchwała Rady Powiatu Nr XLII/419/2023 z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Świątki. 

12. Uchwała Rady Powiatu Nr XLII/420/2023 z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Biskupiec. 

13. Uchwała Rady Powiatu Nr XLII/421/2023 z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie 
powierzenia Gminie Gietrzwałd realizacji zadania pn. ,,Przebudowa drogi powiatowej 
nr 1370N na odcinku o długości 900 m (działka nr 162/1 i 264/3 obręb Gietrzwałd gmina 
Gietrzwałd)”. 

14. Stanowisko Rady Powiatu w Olsztynie z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie wyboru 
zachodniego korytarza obwodnicy Olsztyna i Dywit. 

15. Pismo z Ministerstwa Infrastruktury dotyczące petycji z dnia 13 stycznia 2023 r. 
złożonej przez Stowarzyszenie Aktywne Mazury w sprawie zapewnienia zastępczej 
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komunikacji autobusowej za pociągi międzywojewódzkie na linii kolejowej nr 38 
na czas modernizacji linii na odcinku Ełk – Korsze. 

16. Pismo Burmistrza Olsztynka z dnia 13 kwietnia 2023 r. informujące o udzieleniu 
pomocy finansowej w formie dotacji Rzymskokatolickiej Parafii Świętego Jana 
Chrzciciela w Orzechowie.  

17. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Olsztynie z dnia 11 maja 2023 r. informujące 
o dokonaniu analizy 6 oświadczeń majątkowych.  

18. Pismo sołtysa Sołectwa Wołowno oraz sołtysa Sołectwa Szałstry z dnia 17 maja 2023 r. 
skierowane do wiadomości Rady Powiatu w sprawie wykonania generalnego 
remontu/wymiany nawierzchni odcinka drogi powiatowej 1411 N od miejscowości 
Stękiny do Szałstr.  

19. Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego w Olsztynku 
na obszarach powiatów: olsztyńskiego, ostródzkiego, lidzbarskiego za rok 2022. 

20. Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego w Ornecie 
na obszarach powiatów: Elbląg, Braniewo, Bartoszyce, Lidzbark Warmiński, Ostróda, 
Olsztyn za rok 2022. 
 


